



Regent LaCoursiere, Honor Swimmer, Canada, 1978



[Personal Website](#)

Regent LaCoursiere won 1 Major: 1960 Lac St. Jean, He placed 5th in the 22-mile Atlantic City pro race in his first marathon swim as a 20-year-old. He continued his marathon swimming career until 1975. In 1959, Regent won the 42 km swim in Guayamas, Mexico, finishing in 8 hours and 22 minutes. He completed 15 consecutive crossings of lake St-Jean from 1958 – 1975. He won the Three Rivers marathon swim in Quebec in 1959, 1960 and 1964 and was first in the 24 Heures La Tuque in 1965, 1966 and 1967. He won the 10-mile Northumberland Straits in 1963 in 7 hours and 9 minutes, the 10-mile Lake Ontario swim in 1965 in 5 hours and 10 minutes, the 32-mile Mar del Plata in Argentina in 1966 in 17 hours and 28 minutes and was second in the 14-mile Rhode Island marathon in 7 hours and 36 minutes. He also competed in the 1965 Capri-Napoli professional marathon swim.

[Expanded Biography \(Openwaterpedia\)](#)

[Long Swims Database \(Marathon Swimmers Federation\)](#)

French Translation

Regent LaCoursiere a remporté 1 des grandes épreuves de la natation mondiale : la traversée du Lac Saint-Jean en 1960. Il s'est classé 5^{ème} au marathon pro d'Atlantic City lors de sa première course longue distance à l'âge de 20 ans. Sa carrière de marathonien s'est poursuivie jusqu'en 1975. En 1959 il a remporté la marathon (42 km) de Guayamas, au Mexique, en un temps de 8 heures et 22 minutes. ,Il a par la suite, effectué 15 traversées du lac Saint-Jean entre 1958 et 1975. Il a remporté le marathon des Trois-Rivières au Québec en 1959, 1960 et 1964 et est arrivé premier aux 24 heures de la Tuque en 1965, 1966 et 1967.

Il a remporté la première place au challenge du Détroit de Northumberland (16 km) en 1963 dans un temps de 7 heures et 30 minutes. Il s'est également classé premier du marathon du lac Ontario en 1965 (distance 10 milles) avec un temps de 5 heures et 10 minutes, du marathon (32 milles) de Mar del Plata en Argentine en 1966, son temps étant de 17 heures et 28 minutes. Il a pris la seconde place

au marathon de Rhode Island (14 milles) avec un temps de 7 heures et 36 minutes. Il a également participé à la compétition professionnelle Capri-Napoli en 1965.